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Folketingets Lovsekretariat
Christiansborg 
1240 København K

Folketingsmedlem Ole Hækkerup har den 11. januar 2010 stillet mig følgende 
spørgsmål nr. S 745, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. S 745:

"Hvilke initiativer vil regeringen tage for at sikre, at alle ministerier, styrelser og stats-
lige myndigheder og institutioner sørger for, at bygningerne er energimærkede, og 
hvordan vil regeringen følge op på og kontrollere, om energimærkningen rent faktisk 
finder sted?"

Svar:

Energistyrelsen er i kontakt med de statslige bygningsejere (Slots- og Ejendomssty-
relsen, Universitets- og Bygningsstyrelsen og Forsvarets Bygnings- og Etablisse-
mentstjeneste) om gennemførelsen af energibesparelser og herunder energimærk-
ning af statens bygninger. Alle parter har meddelt, at de statslige bygninger er ener-
gimærket i henhold til de gældende regler. Energistyrelsen vil også fremover følge op 
på indsatsen for energibesparelser i staten over for de statslige bygningsejere.

Det bemærkes i øvrigt, at gennemførelsen af energibesparelser i staten er reguleret 
ved cirkulæret om energieffektivisering i statens institutioner af 1. oktober 2009. Det 
fremgår blandt andet af cirkulæret, at alle ministerier på deres hjemmeside skal of-
fentliggøre udarbejdede energimærkningsrapporter for ministeriet.
  

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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